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Verdoofde runderslacht  -  Onderzoek gebruik cash knocker

In antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 102 van 6 november 2019 wees de minister 
opnieuw op de problematiek van het pre-cut verdoven van volwassen runderen:

“Er is nog geen afdoende informatie beschikbaar of de elektrische bedwelming met 
succes kan toegepast worden op de volwassen zware dikbilrunderen in Vlaanderen. Op 
dit moment wordt ook gekeken naar andere technieken, zoals bedwelming d.m.v. een 
niet-penetrerend penschiettoestel zoals dit in Denemarken gebruikt wordt voor religieuze 
slachtingen. Maar ook hier is er nog veel onduidelijkheid. Er kan daarom nog geen 
tijdskader gegeven worden voor de invoering van de verplichte voorafgaande 
bedwelming voor volwassen runderen.”

De Deense techniek met de zgn. ‘cash knocker’, de niet-penetratieve verdovingspen, is 
een breed gehanteerde methode. Ik ben dan ook benieuwd op welke manier dit door 
middel van veldproeven en vergelijking met de bestaande praktijk in Denemarken wordt 
onderzocht.

Op welke manier wordt momenteel de bruikbaarheid van de zgn. ‘cash knocker’ voor 
niet-penetratieve penverdoving uitgetest? Verrichten onze diensten zelf praktijktesten? 
Welke moeilijkheden voor Vlaamse toepassing zouden blijken uit de Deense 
praktijkresultaten?
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Mijn diensten hadden eind januari met de Deense bevoegde overheid een overleg over 
het gebruik van dit toestel voor de bedwelming van runderen in het kader van een 
religieuze slachting. Binnenkort zal ook een door mij bestelde studie over mogelijke 
bedwelmingstechnieken voor religieus slachten beschikbaar zijn. Deze studie houdt geen 
praktijktesten in. Over de moeilijkheden en mogelijkheden van deze techniek in 
Vlaanderen zal ik me dus pas later kunnen uitspreken.


